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ΕΡΩΤΗΣΗ 

Προς:        1. κ.  Υπουργό Δικαιοσύνης 

                 2. κ.  Υπουργό Προστασίας του πολίτη  

                 3. κ.  Υπουργό Υποδομών και Μεταφορών  

                4. κ.  Υπουργό Κλιματικής Κρίσης και Πολιτικής Προστασίας 

               5. κ.  Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας  

 

Θέμα: « Κακοκαιρία Bora εξελίσσεται με ανυπολόγιστες ζημίες και απώλειες 
ανθρώπινων ζωών » 

 

Οι κάτοικοι της Ρόδου υπέστησαν ένα τεράστιο ψυχολογικό σοκ, καθώς χρειάστηκε να 
απεγκλωβιστούν από τα σπίτια τους τα οποία ήταν πλημμυρισμένα, αλλά και από τα 
αυτοκίνητα τους που είχαν ακινητοποιηθεί σε δρόμους και πλατείες. Οι υλικές ζημίες που 
καταγράφονται στο νησί είναι ανυπολόγιστες και ένα μέρος αυτών θα μπορούσε να είχε 
αποφευχθεί εάν υπήρχε συντονισμένο επιχειρησιακό σχέδιο πρόληψης τους και είχαν 
κατασκευαστεί τα απαιτούμενα αντιπλημμυρικά έργα. Επιπλέον στην επαρχιακή οδό 
Ρόδου – Καλλιθέας κατέρρευσε γεφύρι με αποτέλεσμα να κοπεί ο δρόμος στη μέση, στην 
περιοχή του Φαληρακίου. 

Ενώ στην Λήμνο εξαιτίας της κακοκαιρίας οι κάτοικοι δεν αντιμετώπισαν μόνο υλικές 
ζημίες αλλά βίωσαν ανείπωτη τραγωδία με τους θανάτους δύο συμπολιτών τους το 
Σάββατο.  

Στη Θεσσαλονίκη, καταγράφονται προβλήματα στο οδικό δίκτυο. Κλειστοί παρέμειναν η 
ιρλανδικη διάβαση στο ύψος του νοσοκομείου Παπαγεωργίου και η εσωτερική 
Περιφερειακή υπόγεια διάβαση της οδού Ιθάκης. Στην εθνική οδό Θεσσαλονίκης-
Μουδανιών η πυροσβεστική προχώρησε άλλοτε σε κοπή δένδρων και άλλοτε σε κοπή 
τμημάτων τους που έπεσαν εξαιτίας των ανέμων, ενώ προβλήματα δημιουργούνται και 
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από τον συσσωρευμένο όγκο του νερού. Ενώ συνολικά στον δήμο της Θεσσαλονίκης 
έχουν πέσει περίπου 300 δέντρα. Κολώνες της ΔΕΗ υπέστησαν φθορές στον δήμο Θέρμης 
από πτώσεις δέντρων όπου προκάλεσαν διακοπή στην ηλεκτροδότηση.  

Καταστροφές προκλήθηκαν και στο σιδηροδρομικό δίκτυο Θεσσαλονίκης – Αθήνας. Σε 
ανακοίνωση που εξέδωσε η «Hellenic Train» αναφέρει ότι έχουν προκληθεί σημαντικά 
προβλήματα στη γραμμή Θεσσαλονίκη-Αθήνα από πτώσεις δέντρων και την διακοπή της 
ηλεκτροδότησης με αποτέλεσμα να έχουν επηρεαστεί δρομολόγια. 

Σύμφωνα με όλα τα παραπάνω διαφαίνεται πως δεν υπήρχε οργανωμένο και 
συντονισμένο σχέδιο πρόβλεψης και εκκένωσης των δρόμων από πολίτες και οχήματα 
για να αποτραπούν όλα τα δεινά που συνέβησαν. 

Ερωτώνται οι αρμόδιοι Υπουργοί: 

1. Ποια προληπτικά μέτρα ελήφθησαν;  

2. Συγκλήθηκε η Επιτροπή Εκτίμησης Κινδύνου που σχετίζεται με  την εκδήλωση 
καιρικών φαινομένων και πάσης φύσεως κινδύνων πολιτικής προστασίας; Εάν 
ναι, ποιο ήταν το πόρισμα της που εγχειρήθηκε εμπιστευτικά στον Υπουργό 
Κλιματικής Κρίσης και πολιτικής προστασίας; Ο Πρόεδρος της Επιτροπής 
προσκάλεσε στις συνεδριάσεις και άλλους ειδικούς επιστήμονες για να 
υποβοηθήσουν το έργο της Επιτροπής; Και εάν ναι ποιους;  

3. Υποβλήθηκε αίτημα για την ενεργοποίησή του Πλαισίου Διαχείρισης Εκτάκτων 
Αναγκών (Π.Δ.Ε.Α.) απο τους αρμόδιους Περιφερειάρχες ή από τις Αυτοτελείς 
Διευθύνσεις Πολιτικής Προστασίας των Περιφερειών, ενόψει της διαφαινόμενης 
ανεπάρκειας των ίδιων μέσων για την αντιμετώπιση του κινδύνου; 

4. Γιατί το κείμενο που εμπεριείχε το μήνυμα από το 112 της επείγουσας 
προειδοποίησης στις περιοχές της Λήμνου και της Ρόδου λίγες ώρες πριν συμβούν 
τα καιρικά φαινόμενα δεν εμπεριείχε οδηγίες απαγόρευσης κυκλοφορίας, στις 
περιοχές δηλαδή που συνέβησαν εκτεταμένες υλικές ζημίες και απώλειες 
ανθρώπινων ζωών; Ποιος ή ποιοι ενέκρινε την αποστολή του; 

5. Τι επιστημονική κατάρτιση έχουν και ποιοι είναι οι πέντε (5) επιστήμονες 
αναγνωρισμένου κύρους σχετιζόμενοι με συναφείς επιστημονικούς τομείς με την 
αξιολόγηση καιρικών φαινομένων και πάσης φύσεων κινδύνων πολιτικής 
προστασίας, που απατρίζουν την Επιτροπή Εκτίμησης Κινδύνου όπου 
αναφέρονται στην §2 του άρθρου 7Α του νόμου 4662/2020; 

6. Σε ποιες ενέργειες έχετε προβεί, ώστε να ξεκινήσει Διοικητικός και Πειθαρχικός 
Ελέγχος για τα μέλη της Επιτροπής Εκτίμησης Κινδύνου διότι ως αντικείμενο 
τους έχουν έργο που αφορά την δημόσια ασφάλεια ; 

7.  Έχετε προβεί σε μηνυτήρια αναφορά με σκοπό να αποδοθούν ευθύνες κατά 
παντός υπαίτιου; 

8. Προτίθεστε να ενισχύσετε οικονομικά τους πληγέντες; 

 



9. Τελικά ποιος ευθύνεται για την απώλεια των δύο ζωών των συμπολιτών μας ; 

 
Ο ερωτών Βουλευτής 
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